

Møde den: 23.08.2022 kl. 10-12
1522-221
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere:

- Anne Christine Teglborg, AU Uddannelse
- Jesper Qvistgaard, Arts
- Eva Kvistgaard Arent, Health
- Catalina Kjær, Nat-Tech (ordfører)
- Stina Lykkebye Tylén, Aarhus BSS
- Esben Højbjerg Larsen, AU Uddannelse (koordinator)

Gæst:

- Lone Urbak, funktionschef for studenterrekruttering og optagelse, medvirker under pkt. 2.

Dato: 24-08-2021
Ref: EHL

Side 1/6

Punkt 1	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt <ul style="list-style-type: none">• Nyt fra afdelingerne• Nyt fra båndene• Diverse
Referat	<p>ACT: Studievalg Østjylland vil gerne besøge AU. ACT har sat et møde op 16. september. Sig til, hvis I ønsker at deltage eller har input til indhold.</p> <p>Kæmpe opbakning til at gøre Studieinfo landsdækkende. CBS har takket nej til deltagelse, men ellers har alle de sjællandske uddannelsesinstitutioner tilsluttet sig.</p> <p>Finansieringen er på plads til at udvikle en ny webløsning til studiepraktikken.</p> <p>CK: Der opslåes to stillinger inden for den nærmeste fremtid.</p> <p>SLT: Besøg af Oslo Universitet 8.9. september. Delegationen skal høre om studiestart, 1. studieår, organisering ift. rekruttering, kommunikation med de studerende samt AU's alumneindsats.</p>

	<p>EHL: Udlånes til uddannelsesstrategisk sekretariat fra 1. september og et år frem. EHL skal bl.a. varetage rollen som tværgående gymnasiekoordinator.</p> <p>JQ/ACT: Der har været kick off-møde i styregruppen for bedre kommunikation til de studerende. Projektet er i sin indledende fase, hvor redaktionsgruppen afdækker behov og muligheder. Der er planlagt en workshop med afholdelse medio september.</p>
--	--

Punkt 2	Drøftelse: Input til workshop m. uddannelsesudvalget (ca. 10:15 - 20 min)
Beskrivelse	<p>v/LU</p> <p>LU og Finn Borchsenius skal forberede en workshop til Uddannelsesudvalgets strategidag 30. august. Det overordnede emne er "Rekruttering, optagelse og studiestart" med udgangspunkt i styrker og forbedringspotentialer. Lone vil gerne have VEST-båndets input til 1) hvad vil VEST-båndet fremhæve som væsentlige onboarding-indsatser i første studieår, der er med til at sikre de studerendes forankring på uddannelsen og fremme fastholdelse og 2) hvad vil VEST-båndet fremhæve som styrker i onboarding, og hvor har vi forbedringspotentialer?</p>
Referat	<p>Båndet havde følgende input til workshoppen:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Den fælles indsats ift. tutorerne er af stor værdi. • Mentorordninger er ligeledes værdifulde, dog er det ikke alle uddannelser der har dem. • Corona har betydet et løft for preboarding-indsatserne, dvs. den kommunikation som finder sted i perioden mellem optagelse og studiestart. • Behov for mere brobygning mellem undervisere og vejledere. Det er vigtigt med koordinering mellem de to niveauer for at sikre, at forventningsafstemningen med de nye studerende er konsistent. • Det skal være mere tydeligt, at det er ledelsen, der sætter rammerne og retningen for tutoraktiviteterne – og at AU tager ansvar for det som sker i studiestarten.

	<ul style="list-style-type: none"> • Vigtigt at markere, at AU laver studiestart for ALLE, og at tutorerne er sig dette bevidst. • Vi må tage højde for, at ungdomsårgangene har nogle anderledes forventninger end for få år siden mht. inklusion, anerkendelse og diversitet. • Der mangler et samlet overblik over aktiviteterne i studiestarten, hvilket ofte resulterer i uhensigtsmæssige overlap. Vi bør så vidt muligt sammenkøre ressourcerne. • Det skal sikres, at de enkelte institutter bakker op det fælles studiestartskoncept. • NAT-TECH afholder oplæg i studiestarten med fokus på studieplanlægning. • Studiegrupper er en vigtig komponent af studielivet, men det er vigtigt, at disse er koblet til undervisningen og ikke faciliteres uden et fagligt ophæng. Dette taler for endnu mere koordinering med fagmiljøerne. • AU må forberede sig på, at diagnoser kommer til at fylde mere blandt de kommende årgange af studerende.
--	--

Punkt 3	Til godkendelse: Halvårsplan til LGU
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Den reviderede halvårsplan indstilles til godkendelse i VEST-båndet – med mulighed for kommentering – hvorefter den færdige version leveres til LGU (frist 1. september).</p> <p>Se bilag</p>
Referat	<p>Båndet godkendte halvårsplanen med kun få mindre rettelser.</p> <p>Esben indarbejder justeringer og sender afsted til LGU.</p>

Punkt 4	Drøftelse: E22 i VEST-båndet
Beskrivelse	<p>v/CK og EHL</p> <ul style="list-style-type: none"> • Drift af VEST-båndet post-Esben • Fokus- og opmærksomhedspunkter i efteråret

	<ul style="list-style-type: none"> • Ønsker til gæster i båndet
Referat	<p>ACT oplyser, at båndkoordinatorrollen splittes op i to: Først og fremmest en sekretærfunktion med ansvar for dagsorden og referatet. Resten af Esbens opgaver varetages af ACT.</p> <p>Studenterrådet kommer i båndet 20. september for at tale bud- dyordning og samarbejde generelt mellem SR og vejledningen</p> <p>SLT tager et kaffemøde med Mette fra RSC med fokus på sam- arbejdet med VEST.</p>

Punkt 5	Drøftelse: Minikursus som alternativ til vejlederud- dannelse
Beskrivelse	<p>v/EKA</p> <p>Der er undertiden et behov for, at nogle studievejledere, der ikke er ansat i lang tid, får et minikursus fremfor den hele vej- lederuddannelse. VEST-båndet har dog tidligere besluttet, at alle ssv'ere skal have en uddannelse. Der kan imidlertid være særtilfælde, hvor man har brug for et minikursus til fx barsels- vikarer, som måske først kan komme på kursus 4-5 måneder, før de stopper.</p> <p>Kan vi have en fælles holdning til, om det er ok, at man tilby- der sådan et kursus i nødstilfælde? Og er der andre, der ønsker at gå sammen om at lave et minikursus?</p>
Referat	<p>Båndet finder det vigtigt at prioritere, at ansatte i korttidsan- sættelserne får adgang til SSV-uddannelsen i det semester, de starter. Annes afdeling vil gerne byde ind med ad hoc-minikur- ser for de ansatte, hvor dette ikke er en mulighed. Afsnitsle- derne bør i sådanne tilfælde kontakte Sarah Lund Pedersen el- ler Laura Munk Petersen for at aftale nærmere.</p> <p>SLT sporer en begyndende tendens til, at deltagerkapaciteten på SSV-uddannelsen (maks. 30 pr. modul) ikke harmonerer med antallet af nyansættelser, så medarbejderne kommer for sent på kurset. VEST-båndet følger op på næste møde, når båndets medlemmer har haft lejlighed til at afdække proble- matikken yderligere.</p>

--	--

Punkt 6	Status: Dialog med CED
Beskrivelse	v/EKA og CK Status på dialogen med CED om bl.a. styrk dit studieliv kontra studypedia.
Referat	Punktet blev udskudt.

Punkt 7	Status: Kandidatdag
Beskrivelse	v/Anne Status på planlægningen af årets udgave af kandidatdag.
Referat	Planlægningsgruppen holder opstartsmøde i næste uge. Kandidatdagen afholdes 24. november i stakladen/studenternes hus. Oplægget fra Annes afdeling er, at nogle af de fysiske oplæggene optages og streames på web, og, at der åbnes for muligheden for rene digitale oplæg

Punkt 8	Næste møde (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt. Forslag til dagsordenen samt prioritering af emner.
Referat	Der var enighed om prioriteringen af de kommende dagsordener.

Punkt 9	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt. Bordet rundt.
Referat	CK: NAT-TECH samarbejder med CED i forhold til at integrere udvalgte dele af deres indhold på fakultetets eget mentorkursus.

Pipeline:

Brug af vejledningsdata og deling med andre (6. sep) INVITER EN FRA GRUPPEN

Beslutning: Tilbage melding på nye interessekategorier (6. sep)

Møde med studenterrådet (20. sep)

Drøftelse: Kommisorium for arbejdsgrupper (til prioritering)

Drøftelse: Implementering af krænkelses anbefalinger

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
06.09.2022	10-12	1521-424
20.09.2022	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.